
Vragenlijst Rekenkamer 
 
 

1. Hoe ervaart u de samenwerking tussen de rekenkamer en de gemeenteraad? 
Wij hebben een positieve ervaring met de samenwerking tussen rekenkamer en 
gemeenteraad. De huidige constructie, waarbij de auditcommissie ons eerste 
aanspreekpunt is, bevalt zeer goed. De auditcommissie is voor ons een klankbord en 
sparringpartner. Niet alleen weten de leden van de auditcommissie de vertaling naar 
de raad te maken (toetsing relevantie onderzoeksonderwerp, toon, actualiteit), ook 
weten zij vaak wat er in de organisatie speelt. Dit stelt ons nog beter in staat relevant 
rekenkamerwerk te doen en betekent dat wij al jaren een prettige samenwerking 
ervaren. 
 

2. Hoe ervaart u de samenwerking tussen de rekenkamer en de gemeentelijke 
organisatie? 
De samenwerking met de organisatie is een zeer constructieve. Dat kunnen wij ook 
beslist zo stellen op basis van onze ervaringen met andere gemeenten in het kader 
van rekenkameronderzoek. De gewoonte om een startbijeenkomst te organiseren 
voorafgaand aan het onderzoek leidt tot een soepel onderzoeksproces, waarin de 
lijntjes kort zijn. Wij merken dat de rekenkamer inmiddels goed bekend is in de 
organisatie, evenals de processen die gepaard gaan met een onderzoek. Dat 
betekent dat de organisatie weet waar zij aan toe is en wat zij kan verwachten. Jan 
Dick de Kort speelt hier een belangrijke rol in voor ons. Hij weet snel te schakelen 
tussen de organisatie en de rekenkamer.  
Een mooi voorbeeld van de goede samenwerking is de avond waarop mensen uit 
verschillende gremia samenkwamen om vanuit verschillende perspectieven casussen 
aan te dragen voor het onderzoek naar het samenspel gemeente-gemeenschap. 
Onlangs hebben wij terug gekregen dat dit door de organisatie als een bijzondere 
onderzoeksstap is ervaren. Het betrekken van de organisatie bij verschillende 
aspecten van het onderzoek is iets wat wij dan ook graag voortzetten. 
 
 

3. Hoe ervaart u de contacten met (de vertegenwoordigers uit) de gemeenteraad? 
Zie het antwoord onder 1. 
 
 

4. Hoe ervaart u de contacten (met de vertegenwoordigers uit) gemeentelijke 
organisatie? 
Zie het antwoord onder 2. 
 

5. Hebt u de indruk dat u voldoende op de hoogte bent van actuele zaken in de 
gemeente Diemen?  
 

 
De lijntjes met Diemen zijn kort. De directeur en plv. directeur (maar ook de secretaris 
en onderzoekers) hebben verschillende aanspreekpunten. De griffier en de 
auditcommissie voor actualiteit in de raad. De gemeentesecretaris en ambtenaren 
voor actualiteit in de organisatie. De dagdagelijkse actualiteit krijgt de rekenkamer 
minder mee, maar dat past wat ons betreft bij de politieke onafhankelijkheid van de 
rekenkamer. Wij zien onze positie als: betrokken maar op gepaste afstand. 
 

6. Bent u tevreden over het aantal informatiemomenten tussen de rekenkamer en 
de raad?  

 



 
Als rekenkamer hebben wij het streven om informatie te geven of te halen wanneer 
dit nodig en/of gewenst is. De raad ontvangt schriftelijk altijd ons jaarplan/jaarverslag, 
de onderzoeksopzetten voor eerstvolgende onderzoeken en wij verschijnen fysiek in 
de raad om onze uitgebracht rapporten te bespreken. De auditcommissie bestaat uit 
een afvaardiging van de raad en dient voor de rekenkamer als klankbord. Op deze 
manier hebben wij voldoende informatiemomenten. In verschillende onderzoeken 
(zoals grote projecten en samenspel overheid/samenleving) hebben wij workshops 
georganiseerd waarbij raadsleden zijn uitgenodigd. Aandachtspunt hierbij is wel het 
tijdstip voor en de belastbaarheid van raadsleden. 
 
 

7. Bent u van mening dat de raad in voldoende mate een rol speelt bij de keuze 
van het onderzoeksonderwerp door de Rekenkamer? 

 

 
De raad wordt in de gelegenheid gesteld om onderwerpen aan te dragen. Deze 
onderwerpen worden verzameld op de groslijst. Bij de onderwerpskeuze kijken wij 
zowel naar de groslijst als naar de actualiteit. De rekenkamer legt een gemotiveerde 
onderwerpskeuze in een onderzoeksplan voor aan de auditcommissie. De leden 
kunnen suggesties doen met betrekking tot de (aanscherping van de) focus, 
toevoegen van deelvragen of elementen in de aanpak. Op die manier speelt de raad 
via de auditcommissie in voldoende mate een rol bij de onderwerpskeuze. 
 

8. Hoe ervaart u de wijze waarop de raad de door u uitgebrachte rapporten 
bespreekt? 
Onze rapporten worden nooit alleen ter kennisgeving van de raad gebracht. Dat 
waarderen wij zeer. Uw raad geeft ons altijd ruime mogelijkheid om onze rapporten 
aan u toe te lichten. Daarna vindt altijd een rondje langs de fracties plaats waarbij 
opvalt dat in de regel iedereen hiervan gebruikt maakt. Wat ons betreft zou de raad 
daarbij best wat meer mogen laten merken met welke conclusies/aanbevelingen hij 
het pertinent eens of pertinent oneens is. Uiteraard zijn wij als rekenkamer ook 
ontvankelijk voor kritiek op onze werkwijze. Kritiek in de klassieke zin: een weging 
van positieve en negatieve punten.  

 
 

 
9. Kunt u nog concrete maatregelen herinneren die gevolg waren van uw 

aanbevelingen? 
In 2014 heeft de rekenkamer een quick scan opvolging aanbevelingen uitgevoerd om 
het effect van de rekenkameraanbevelingen te toetsen. Conclusies waren toen dat de 
raad, het college en de organisatie door middel van een constructieve samenwerking 
goed invulling geven aan de aanbevelingen. De realisatiegraad van de aanbevelingen 
is hoog en in de organisatie voelen de betrokken ambtenaren zich ook 
verantwoordelijk voor het doorvoeren van verbeteringen. Uit de quick scan bleek ook 
dat een rekenkamerrapport soms tot concrete maatregelen leidt en soms tot een 
verhoogd bewustzijn rondom het onderwerp van onderzoek. De concrete 
maatregelen die gevolg waren van onze aanbevelingen zijn terug te vinden in 
hoofdstuk 2 van de quick scan uit 2014. 
 

Ruimte voor uw opmerkingen 
 



 De rekenkamer ervaart haar relatie met de gemeente Diemen positief. De 
rekenkamer voelt ruimte om haar onderzoeken zorgvuldig te doen en krijgt hierin goede 
medewerking. De raad  en het college nemen de rekenkamer ook serieus, wat blijkt uit de 
besprekingen en de bestuurlijke reacties op rapporten. Een wens van de rekenkamer voor 
de toekomst is om meer gebruik te maken van grootschalige dataverzameling onder 
inwoners.  


